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Predstavitev projekta "IBA" in knjige 
Mednarodno pomembna območja za ptice v Sloveniji 
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MEDNARODNO POMEMBNA 
OBMOČJA ZA PTICE V SLOVENIJI 

Important Bird Areas (IBA) in Slovenia 

Knjigo M e d n a r o d n o pomembna območja za ptice v Sloveniji, prvo 
monografijo DOPPS-a. izpod peres II avtorjev (Franca Bračka, Damijana 
Denaca, Andreja Hudoklina, Tomaža Jančarja, Primoža Kmecla. Mirka 
Peruška, Slavka Polaka, Boruta Rubiniča, Boštjana Surine, Davorina 
Tometa in Petra Trontlja) smo predstavili širši javnosti na novinarski 
konferenci II. aprila 2001 v Grand hotelu Union v Ljubljani. Ob tej 
priložnosti smo podrobneje predstavili celoten projekt v Sloveniji in 
Evropi. Na novinarski konferenci so sodelovali mag. Janez Kopač, 
minister MOP. Slavko Polak, vodja projekta IBA v Sloveniji in urednik 
knj ige , Z o l t a n Waliczky, vodja p ro j ek t a p r i l a g a j a n j a ev ropske 
naravovarstvene zakonodaje bodočim državam EU pri RSPB. in Katarina 
Larisa Mam. vodja Službe za tržno komuniciranje in stike z javnostmi pri 
družbi Mobitel, glavnem sponzorju projekta in publikacije. 
Slavko Polak je predstavil namen projekta IBA. potek in rezultate, kjer je 
posebej omenil glavne vire ogrožanja ptic v Sloveniji, ter cilje programa 
v prihodnosti. Med drugim je povedal: "Za pripravo evropskega inventarja 
IBA območi j so člani D O P P S z večletnim prostovoljnim terenskim, 
znanstveno raziskovalnim delom pridobili podatke, na njihovi osnovi 
pa so bila i zbrana s lovenska o b m o č j a m e d n a r o d n e g a p o m e n a za 
ohranitev ptic. Nj ihovo zavarovanje pomeni ohranitev ogroženih vrst 
ptic, to pa je cilj svetovnega programa IBA. katerega del se izvaja v 
Sloveniji. Za simbol projekta smo izbrali rjavega srakopera. Ta. v Sloveniji 

še razmeroma pogosta vrsta, ima v Evropi neugoden varstveni status predvsem zaradi intenziviranja kmetijstva. Intenziviranje 
kmetovanja ter po drugi strani opuščanje tradicionalne ekstenzivne kmetijske rabe sodita med najnevarnejše vire ogrožanja 
ptic v naših IBA-jih, kar izkazujejo izsledki v knjigi. Slovensko monografijo smo izdali z namenom, da bi mednarodno 
pomembna območja približali širši javnosti in pripomogli k boljši naravovarstveni osveščenosti ljudi." 
Minister Janez Kopač je knjigi pripisal velik pomen predvsem zaradi njene široke uporabnosti, posebej pa je pohvalil vse 
člane, ki so s prostovoljnim delom omogočili uresničitev tako velikega projekta. Poudaril je. da se 14 opredeljenih slovenskih 
IBA-jev v veliki meri prekriva z načrtovanimi zavarovanimi območji, kot jih predvideva Ministrstvo za okolje in prostor. 
Kakšna je vloga DOPPS-a pri uresničevanju ciljev evropskega projekta, je povedal Zoltan Waliczky. "Projekt je za varstvo 
ptic v Evropi zelo pomemben, delo vsakega BirdLife partnerja pa omogoča uresničitev tako širokega cilja. Podatki z IBA-
jev so ključen znanstveni vir za vzpostavitev mreže posebnih zavarovanih območij (SPA), ki jih opredeljuje Direktiva 
Evropske unije za varstvo prostoživečih ptic. Z vstopom v Evropsko unijo bo Slovenija na področju ohranjanja narave 
prevzela obveznosti te direktive." Opozoril je na pogubne posledice skupne kmetijske politike v članicah Evropske unije, 
ki jo je ta imela za ptice in na previdnost pri prevzemanju le-te v Sloveniji. 
Rezultate dolgoletnega plodnega sodelovanja med DOPPS-om in družbo Mobitel je na koncu predstavila Katarina Larisa 
Ham. Prav to sodelovanje pri mnogo skupnih 
p r o j e k t i h j e b i s t v e n o prispevalo k bo l j š i 
osveščenosti ljudi o ogroženih vrstah ptic in 
pomenu njihovega varstva. 
Knjiga je nepogrešlj ivo gradivo za vse. ki se 
ukvar ja jo s pt icami in z vars tvom narave v 
Sloveniji. Je koristen učni pripomoček za učence 
in študente in dar o slovenski naravni dediščini 
v e d o ž e l j n i m l j u d e m . Brez v z t r a j n e g a in 
pož r tvova lnega p ros tovo l jnega dela prene-
katerih članov društva in sponzorjev, knjiga nc 
bi n ikda r uzrla luči sveta . Tako. kol je za 
e v r o p s k o vars tvo pt ic p o t r e b e n p r i spevek 
sleherne države, je tudi za varstvo ptic v Sloveniji 
potrebno veliko ljudi. Tistih, ki si za to aktivno 
prizadevajo, in tistih, ki to delo podpirajo na 
razne načine. In tukaj je pomemben glas vsakega r«i. :>.,-»• 
č l a n a d r u š t v a , v s a k e g a p o s a m e z n i k a . Udeleženci t iskovne konference mag. Janez Kopač, Slavko Polak in 
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